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1.  − Brány Technogymu som pr−
vý raz prekročil pred tri a pol ro−
kom.
2.  − Začínal som ako všeobecný
operátor na linke. V súčasnosti
som už pol roka Team Leader /
majster na montážnej linke.
3. − Na pozíciu som sa dostal cez
interný pohovor, ktorý bol vyhlá−
sený personálnym oddelením. 
4. − Na svojej práci mám najrad−
šej to, že robím s ľuďmi. Pracu−
jem so skvelým tímom a učím sa
každý deň nové veci.  Základom
je naučiť sa zvládať stresové si−
tuácie, byť príkladom a zároveň
nebyť vedúcim, ale kapitánom,
ktorý pomáha svojmu tímu do−
siahnuť ciele, ktoré boli stanove−
né spoločnosťou.

1.  − V spoločnosti pracujem len
čosi vyše pol roka.
2. − Začal som ako technik linky,
potom som pracoval na poste
procesného technika a teraz pra−
cujem ako procesný inžinier na
oddelení lakovne a brúsiarne.
3. − Na vyššiu pozíciu som sa dostal
po odporučení môjho vedúceho.
4.  − Na svojej práci milujem sle−
dovanie procesov a pomoc pri
ich zlepšovaní.  Mám rád dyna−
miku pri výrobných činnostiach.
Funkcia procesného inžiniera
ma napĺňa, pomáha mi profesne
rásť a neustále sa zlepšovať.

1. − V polovici novembra minulé−
ho roka uplynul rok ako som sú−
časťou tohto skvelého tímu.
2. − Nastúpila som ako všeobec−
ná operátorka na montážnej lin−
ke, potom som bola povýšená
na kolaudátorku strojov a mo−
mentálne robím audítorku kvality.
3. − Profesne vyššie ma posunul
môj nadriadený.
4. − Práca audítorky kvality ma
veľmi baví, spája príjemné s uži−
točným. Súčasťou mojej práce
pri kontrole tzv. “delibere” stro−
jov, je aj ich odskúšanie, čo po−
važujem za veľký benefit v mojej
práci. Ten mi umožňuje poznať
naše stroje aj mimo posilňovne.

Mám rada náš kolektív, ktorý
propaguje motto “End     User
First – konečný používateľ  na
prvom mieste” a snaží sa zadr−
žať nekvalitné stroje, aby sa ne−
dostali k zákazníkovi.

1. − Do Technogymu som nastú−
pil 12.1.2008.
2. − Uchádzal som sa o prácu na
pozícii zvárača a za tento krátky
čas som sa vypracoval na funk−
ciu Team Leader / majster v brú−
siarni
3. − Moje funkčné povýšenie na−
vrhol nadriadený.
4. − Baví ma práca s ľuďmi, pre−
tože nie je stereotypná. Každý
deň sa ocitávam v situáciach,
ktoré človek nezažíva bežne, sú
užitočné a stále sa z nich dá
vziať ponaučenie. Veď ako sa
hovorí, život jej jedna veľká ško−
la.                               −red−

Pred niekoľkými rokmi  bolo zámerom Technogymu stať sa súčasťou
priemyselného parku v Malom Krtíši, dnes je to prosperujúca spoloč−
nosť, a jej meno má obrovskú silu vo svete fitness. Spoločnosť Tech−
nogym − jeden veľký tím, ktorý prispieva k zdravšiemu spôsobu živo−
ta ľudí po celom svete. 
Je medzinárodnou, modernou a rastúcou spoločnosťou a jej krédom
je: “Keď rastie Technogym, rastieš aj ty!” A tu je niekoľko svetlých prí−
kladov, že  s napredovaním spoločnosti postupujú na vyššie pozície
aj jej zamestnanci. Od augusta roku 2010 vedenie v rámci závodu po−
výšilo 30 ľudí na pozície: Team Leader/ majster, audítor kvality, pro−
cesný inžinier, koordinátor zvarovne... V spolupráci s  firmou sme
oslovili štyroch z nich a položili im nasledovné otázky:
1. Ako dlho pracujete v Technogyme? 2. Na akej pozícii ste začí−
nali? 3. Akým spôsobom sa vám podarilo dostať na vyššiu pozí−

ciu? 4. Čím vás napĺňa práca na tejto pozícii?

ROMAN STRÁŇOVSKÝ

TOMÁŠ ANDREJKA

HAJNALKA KIŠŠOVÁ

JOZEF ĎORĎ

Od leta povýšili tridsať ľudí

Zľava: Tomáš Andrejka, Roman Stráňovský, 
Hajnalka Kiššová, Jozef Ďorď

Nevšimol si 
odstavené auto

Pravdepodobne nedostatočne sa ve−
noval riadeniu vozidla 66−ročný vodič
v Stredných Plachtinciach. V dôsled−
ku toho v obci 8.3. asi o 11.00 hod
na ceste III//50823 narazil do zadnej
časti odstaveného auta. Pri nehode
sa nikto nezranil, ale škodu na au−
tách odhadli na 3 000,− eur. 

Križovatka so zlou 
povesťou

Na známej križovatke ciest I/75 a
II/527 vo V. Krtíši ( známa križovatka
u Ubrankoviča), nedal vodič auta
vchádzajúceho na hlavnú cestu
prednosť v jazde autu idúcemu po

hlavnej. Pri zrážke áut, ktorých vodi−
či mali 59 a 39 rokov, sa nikto ne−
zranil, ale škoda sa vyšplhala na 7
000,− eur.  
Ani nie o týždeň neskôr, 16.3., asi o
12.00 hod, sa na tej istej križovatke
stala dopravná
nehoda, ktorej prí−
činou je, pravde−
podobne, tiež ne−
danie prednosti v
jazde. Vodič ma−
ďarského kamió−
na prichádzajúce−
ho od M. Krtíša
smerom na M.
Kameň nedal

prednosť ško−
dovke idúcej z
V. Krtíša sme−
rom na D. Plach−
tince. Aj keď na
kamióne bol po−
škodený predný
nárazník a nie−
ktoré ďalšie ple−

chy, osobné auto je asi odsú−
dené na šrotovisko. Pri neho−
de sa ľahko zranil vodič ško−
dovky, avšak jeho spolujaz−
dec utrpel vážne zranenia a z
auta ho museli zdravotníci s
pomocou hasičov vytiahnuť. 

Rýchla jazda 
sa nevypláca

Príliš rýchlo jazdil mladý, iba
21−ročný vodič
osobného auta
12.3. okolo
14.25 hod po
miestnej komunikácii
v Sklabinej. V dôsled−
ku neprimeranej rých−
losti jazdy narazil do
dreveného stĺpa, pri−
čom spôsobil škodu
vo výške približne
950,− eur. Pri nehode
sa nikto nezranil.  

Príliš úzka
cesta 
v obci...

Aj keď sa zdá Mikszáthová ulica vo
V. Krtíši pomerne široká, predsa sa
na ňu v nedeľu 13.3. asi o 10.45 hod
nezmestila 66−ročná chodkyňa a ne−
známa bicyklistka. Tá sa, pravdepo−
dobne, nedostatočne venovala vede−
niu bicykla a zrazila chodkyňu, ktorá
sa pri tom ťažko zranila.  Podľa sved−

kov mladá cyklistka sa o zrazenú
chodkyňu postarala až do príchodu
ŕýcjhlej zdravotnej pomoci, ale po od−
chode sanitky odišla aj ona.. 

...i mimo nej
Obidve vozidlá sú iba jednostopé, a
predsa sa nevošli na, pre nich, úzku
cestu III/5652 medzi Muľou a Hámo−
rom.  V nedeľu 13.3. asi o 15.15 sa
tu kvôli nesprávnemu spôsobu jazdy
zrazili motocyklista s bicyklistom. Pri
nehode sa 2 osoby ľahko zranili a ú−
častníkom nehody bol nariadený od−
ber krvi. Pri nakladaní pacienta do
vozidla RLP asistovali aj príslušníci
Hasičského a záchranného zboru vo
V. Krtíši, ktorí po zaistení stôp vozov−
ku po nehode očistili. Škoda vzniknu−
tá pri nehode sa odhaduje na 310,−
eur.  

Prišla na vodičov jarná únava?

VÝZVA PRE 
BICYKLISTKU

Okresné riaditeľstvo PZ vo
Veľkom Krtíši týmto žiada vo−
dičku bicykla, ktorá bola dňa
13.03.2011 v čase o 10.45 hod.
účastníčkou dopravnej neho−
dy s chodkyňou na ulici Miks−
záthovej vo Veľkom Krtíši, aby
sa prihlásila na OR PZ Okres−
nom dopravnom inšpektoráte
vo Veľkom Krtíši  za účelom
podania vysvetlenia k uvede−
nej dopravnej nehode. 

−odi vk−

Zraneného muža zo staručkej škodovky odvážajú 
po zrážke s kamiónom do nemocnice

Túto “šoperku” majiteľ ešte nestihol po−
riadne zabehnúť a už s ňou mal nehodu...



"Odišiel si rýchlo a ne−
čakane ako vietor v búr−
ke, keď stromy láme.
Bolestný je pre nás Tvoj
odchod náhly, v našich
srdciach ostaneš vždy s
nami." 

Rok uplynie
25.3.2011, kedy nás opustil náš milovaný
manžel, syn, brat, švagor a krstný otec 

PAVEL TREŠO z Trebušoviec. 
S láskou a úctou spomínajú manželka,

mama a ostatná rodina.
−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−
"Klesli ruky, ktoré pre
nás pracovali, dotĺklo
srdce, ktoré sme milo−
vali, zhasli oči, utíchol
hlas, mal rád život a
všetkých nás."

Dňa 23.3. si pripome−
nieme jeden rok, ako

nás navždy opustil náš drahý otec 
JÁN DÁNOCZI z Bušiniec. 

S láskou v srdci spomínajú: 
dcéra, syn, manželka a vnúčatá.

−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−
"Bola si skromná vo
svojom živote, ale veľká
v láske a dobrote. Za
Tvoj pokojný spánok v
modlitbách prosíme a
spomienku v srdci nosí−
me."

Osem rokov uplynie
24.3.2011, kedy sme sa

navždy rozlúčili s našou milovanou ma−
mičkou, manželkou, dcérou a sestrou 

KATARÍNOU ZAŤKOVOU zo Želoviec. 
S láskou spomína celá smútiaca rodina.
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10.3. Ján Baláž, nar. v r. 1937 z Čeloviec,
11.3. Emília Václavíková, nar. v r. 1946 z V.
Krtíša, 12.3. Helena Nováková, nar. v r.
1933 z V. Krtíša, Júlia Kováčová, nar. v r.
1924 z V. Krtíša, 14.3. Emil Eremiáš, nar. v
r. 1945 z V. Krtíša  

OPUSTILI NÁS

10.3. Dominik z Čelár, Natália z V. Krtíša,
13.3. Ľubomír z V. Krtíša, 14.3. Marek z V.
Krtíša

NARODILI SA

22.3. Katarína Elsingerová, Danuša Talá−
nová, 24.3. Jozef Kassay, 25.3. Mária Tor−
ňošová, 27.3. Emília Mrvová

NARODENINY OSLÁVIA

21.3. Blahoslavom, 22.3. Beňadikom, 
23.3. Adriánom, 24.3. Gabrielom, 

25.3. Mariánom, 26.3. Emanuelom, 27.3. Alenám 

V maďarskom kalendári budú mať meniny:
21.3. Benedek, 22.3. Beáta, Izolda, 23.3.
Emöke, 24.3. Gábor, Karina, 25.3. Irén,
Irisz, 26.3. Emánuel, 27.3. Hajnalka

BLAHOŽELÁME

BLAHO�ELANIE 
Dňa 25.3.2011 sa 

dožíva krásnych 
50 rokov pán 

ŠTEFAN ANTOLÍK. 
Jeho najbližší mu pri

tejto príležitosti 
posielajú srdečné 

blahoželanie. 
Rodina a priatelia. 

"Odišla si tichúčko, ako
odchádza deň, no v na−
šich srdciach zostáva
spomienka len. Milovali
sme Ťa, Ty si milovala
nás, tú lásku v našich
srdciach, nezničí ani čas."

Oznamujeme 
všetkým, že vo veku 

66 rokov nás 7.3.2011
opustila po ťažkej chorobe, naša milova−
ná mamička a starká MÁRIA GALLOVÁ

z Veľkého Krtíša.
Touto cestou sa chceme poďakovať o−

šetrujúcej lekárke MUDr. Helene Kovalčí−
kovej za dlhoročnú zdravotnícku starost−
livosť a lekárom a sestrám z Dialyzačné−
ho centra na Ul. Venevskej vo V. Krtíši.
Ďakujeme všetkým za prejavy sústrasti a
kvetinové dary.            Smútiaca rodina.

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE

Ďakujeme aj touto
cestou všetkým príbuz−
ným, priateľom a zná−
mym, všetkým tým, kto−
rí poznali a mali radi
našu milovanú matku,
starú matku a svokru 

KAROLÍNU 
ČERNÁKOVÚ, 
rod. RÓTHOVÚ 

zo Sklabinej, ktorí ju 4.3.2011
odprevadili na poslednej ceste. 

Ďakujeme za kvety i prejavy sústrasti,
ktorými sa snažili zmierniť náš 

nesmierny žiaľ nad jej skonom vo veku
82 rokov dňa 2. marca 2011. 

POĎAKOVANIE

SPOMIENKY

"Tá rana v srdci stále bolí a nikdy sa 
nezahojí. Aj keď nie si medzi nami, 

v srdciach žiješ stále s nami."
Štvrtého marca 2011 uplynulo osem

rokov, odkedy nás náhle a navždy opustil
náš milovaný manžel a otec 

JOZEF HORSKÝ (vpravo) z Veľkého Krtíša. 
S láskou na neho stále spomínajú:
manželka Bohunka, dcéry Martina

s manželom Jánom a Renata s manželom 
Richardom a vnučky Katka a Natalka.

Dňa 18.3.2011 sme si pripomenuli 5.výročie 
úmrtia nášho drahého starého otca 

ERNESTA HORSKÉHO z Veľkého Krtíša. 
"Dal si nám život, dal si nám lásku, dal si

nám spomienky a v našich srdciach starký,
zostaneš navždy." S úctou a láskou spomí−
najú: nevesta Bohunka, vnučky Martinka s
manželom Jankom, Renatka s manželom
Riškom a pravnučky Katka a Natalka.

SPOMIENKA NA NAŠICH DRAHÝCH
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l Pán riaditeľ, aká je v súčas−
nosti situácia so zamestnanos−
ťou v okrese? 
"Aktuálna situácia na trhu práce v

okrese Veľký Krtíš sa, žiaľ, od ná−
stupu hospodárskej krízy výraznej−
šie nezmenila. Každý mesiac nám
v evidencii pribúdajú noví uchádza−
či o zamestnanie. Aj keď je určitý
pohyb aj na strane vyradených u−
chádzačov z evidencie, počet zara−
dených zatiaľ stále prevláda. V
priebehu roka 2010 sme zazname−
nali mierny nárast počtu nezamest−
naných vo februári spôsobený pre−
púšťaním v iných okresoch, v sep−
tembri v súvislosti s príchodom ab−
solventov škôl a v decembri, kedy
boli ukončené sezónne práce a
pracovné zmluvy na dobu určitú. Je
dosť ťažké predpovedať ďalší vývoj
, ale očakávame voľné pracovné
miesta opäť aspoň na sezónne prá−
ce, ktoré by sa mali začať v marci.
Okres Veľký Krtíš patrí k okresom,
ktoré sú bez strategického investo−
ra a bez významných investorov,
ktorí by vytvárali stovky nových pra−

covných miest priamo a zároveň
ďalšie pracovné miesta u subdodá−
vateľov ako je tomu v niektorých re−
giónoch Slovenska, hlavne v zápa−
doslovenskom kraji. Žiaľ, nie je ani
predpoklad, že by v blízkej budúc−
nosti prišiel do nášho okresu neja−
ký nový významný investor. U sú−
časných zamestnávateľov je však
snaha udržať aspoň aktuálne počty
zamestnancov s menšími obmena−
mi."

l Koľko máme nezamestnaných,
resp. aká je ich štruktúra?
"Ku koncu roka 2010 sme evidovali
v našej databáze 5 299 nezamest−
naných občanov. V percentuálnom
vyjadrení to predstavuje mieru evi−
dovanej nezamestnanosti 23,71% z
celkového počtu ekonomicky aktív−
neho obyvateľstva 19 621. Je to vy−
soké číslo, keď si uvedomíme, že
predstavuje skutočnosť, že každý
štvrtý občan, ktorý by mohol byť za−
mestnaný je bez práce. Veľkým
problémom nášho okresu však nie
je len vysoká miera nezamestna−
nosti ale aj jej vzdelanostná štruk−
túra. Tretina evidovaných uchádza−
čov o zamestnanie má len základ−
né vzdelanie, 37 % sú uchádzači,
vyučení v nejakom odbore a 3% u−
chádzačov nemá ukončené ani zá−
kladné vzdelanie. Umiestniť takých−
to uchádzačov na trhu práce je
prakticky nemožné. Maturitu má
každý štvrtý nezamestnaný a vyso−
koškolsky vzdelaných sú len tri per−
centá uchádzačov.  Z celkového
počtu nezamestnaných sú tri štvrti−
ny znevýhodnení uchádzači. Do tej−
to skupiny patria napríklad ľudia po
päťdesiatke, absolventi škôl bez
praxe, dlhodobo nezamestnaní ale−
bo občania so zdravotným postih−
nutím."

l Počíta sa v najbližšej budúc−
nosti s prepúšťaním zamestnan−
cov na vašom úrade? 
Ing. M. Šiška: "Na základe uznese−
nia vlády o znížení výdavkov na
mzdy v štátnej a verejnej správe
sme ku koncu minulého roka pri−
stúpili aj my k zníženiu počtu za−
mestnancov. Mzdový rozpočet na
rok 2011 nám bol oproti predchá−
dzajúcemu roku znížený o desať
percent, pričom spôsob, ako to do−
siahnuť, bol ponechaný na rozhod−
nutie úradu. Na našom úrade sme
sa rozhodli realizovať mzdovú ú−
sporu kombináciou zníženia počtu
zamestnancov a úprav platov. K
31. 12. sme prepustili 6 zamest−
nancov a zároveň sme znížili platy
ostatných zamestnancov o 1,5 % a
u vedúcich zamestnancov o 5 %.
Týmito opatreniami sme sa dostali
na zníženie ročných mzdových ná−
kladov o desať percent. Okrem
týchto prepustených 6 zamestnan−
cov však k 31. 12. skončili pracov−
né pomery ďalších 6 zamestnancov
úradu, ktorí boli prijatí na prechod−
né obdobie počas krízy na posilne−
nie vykonávania agend v súvislosti
so zvýšením počtu klientov v evi−
dencii nezamestnaných. Bohužiaľ,
percento nezamestnaných zostalo
prakticky nezmenené, avšak týmto
dočasným zamestnancom nebolo
možné predĺžiť pracovné pomery. V
súčasnosti pracuje na úrade 94 za−
mestnancov."

l Došlo po vašom nástupe do
úradu aj k personálnym zmenám
vo vedúcich funkciách úradu? 
"Ako som už spomínal, ku koncu

roka sme prepustili 6 zamestnan−
cov. Boli medzi nimi aj vedúci za−
mestnanci, ktorých funkčné miesta
boli zrušené z dôvodu racionalizač−
ných opatrení a s tým súvisiacich

organizačných zmien. V januári do−
šlo k personálnej zmene na poste
riaditeľa odboru sociálnych vecí a
rodiny."

l Aké sú v súčasnosti aktívne
nástroje štátu na znižovanie ne−
zamestnaných? 
Ing. M. Šiška: "Zamestnanosť v na−
šom okrese sa v poslednom obdo−
bí výraznejšie nemení. Regionálni
ale aj mimoregionálni zamestnáva−
telia majú priebežne nahlasovať na
úrad voľné pracovné miesta. Od
začiatku krízy do súčasného obdo−
bia sme zaregistrovali len jedno
hromadné prepúšťanie. Naďalej
však pretrváva situácia, že voľných
pracovných miest nie je veľa. Pote−
ší nás každé jedno voľné pracovné
miesto nahlásené zamestnávateľ−
mi. My sa potom snažíme každé ta−
kéto miesto v spolupráci so za−
mestnávateľom obsadiť vhodným u−
chádzačom. Z množstva nezamest−
naných vyberáme vhodných uchá−
dzačov o zamestnanie, ktorí spĺňa−
jú kritéria podľa požiadaviek za−
mestnávateľa čo sa týka vzdelania,
praxe, schopností a zručností. Me−
dzi aktívne nástroje, ktoré pozitívne
vplývajú na znižovanie nezamest−
nanosti patria najmä príspevok na
dochádzku za prácou, príspevok na
podporu regionálnej a miestnej za−
mestnanosti, príspevok na podporu
udržania v zamestnaní zamestnan−
cov s nízkymi mzdami, a podľa naj−
novšej novely zákona o službách
zamestnanosti aj príspevok na pod−
poru zamestnanosti na realizáciu o−
patrení na ochranu pred povodňami
a riešenie následkov mimoriadnej
situácie. Niektoré nástroje aktívnej
politiky trhu práce boli vytvorené
len na obmedzené obdobie a ich
platnosť skončila 31. 12. 2010. Ak−
tuálny prehľad všetkých nástrojov
aktívnej politiky trhu práce, ktoré sú
úradmi práce poskytované uchá−
dzačom o zamestnanie, občanom a
zamestnávateľom, je k dispozícii na
internetovej stránke úradu
www.upsvar−vk.sk, ktorá bola od
nového roka spustená v novom
prehľadnejšom dizajne."

−RR−

Pracovných miest je stále málo
Podobne ako aj v ďalších štátnych úradoch aj na Úrade práce, sociálnych vecí a rodiny vo V. Krtíši  prišlo k

výmene riaditeľa. Už niekoľko mesiacov je novým riaditeľom ÚPSVaR Ing. MILAN ŠIŠKA. Požiadali sme ho o
krátky rozhovor o zamestnanosti, nástrojoch vlády na jej zvýšenie i o štruktúre úradu. 

Riaditeľ ÚPSVaR vo V.Krtíši 
Ing. MILAN ŠIŠKA

Často to sú nehody bez zranení,
ale ešte častejšie s ľahšími, či váž−
nejšími zraneniami. Mnohokrát sa
tieto okamihy končia i tragicky, stra−
tou toho najcennejšieho − života.
Náplasťou, aj keď určite nie plno−
hodnotnou, sú v prípadoch zranení
po autonehode finančné odškodne−
nia. Ale ani pri nich postihnutí
účastníci dopravných nehôd nie
vždy dostanú všetko, čo im patrí.
Mnohí ľudia nepoznajú dostatočne
svoje nároky a práva. Nevedia sa
orientovať v odborných, právnych a
administratívnych úkonoch komerč−

ných povinností a často podľahnú
ich tlaku a argumentácii. Ľudia sa
chcú zo zranení čo najskôr vystrá−
biť, vyliečiť a adekvátne finančné
odškodnenie za svoje zranenie
často odsúvajú na neskôr, prípadne
vybavovať si adekvátne odškodne−
nie im často znemožňujú aj  ná−
sledky zranení pri dopravnej neho−
de. 
Preto sme tu my, naša spoločnosť,

ktorá má vo svojom programe po−
máhať osobám poškodeným na
zdraví pri dopravných nehodách.
Odborne pomáhame ľuďom získať

adekvátne finančné odškodnenie,
ktoré im zo zákona ako osobám po−
škodeným pri nehode patrí.   

Čo je náplňou 
našej práce?

n Klienta odborne a právne zastu−
pujeme na základe príkaznej zmlu−
vy a plnomocenstva,
n bezplatne posudzujeme nároky a
uplatňujeme pre klienta adekvátne
odškodnenie,

n vybavujeme všetku potrebnú
agendu súvisiacu so získaním ná−
hrady škody,
n zabezpečujeme odborné podkla−
dy, právne stanoviská, dokumentá−
ciu.
n Klient nám neplatí. Naša odmena
je uplatnená až po získaní odškod−
nenia − len v prípade úspešného
odškodnenia. 

Pomôžeme vám vo vašich právach po autonehode
Stačí okamih, chvíľa a často ani neviete ako topíte sa v "mori"
problémov. Ich príčiny bývajú rôzne  − rýchla jazda, nepozornosť,
alkohol, nepriaznivé počasie a mnohé iné dôvody, ktoré bývajú
následkami nehôd. 

Ak ste boli vy, alebo vaši blízki, či niekto z vášho 
okolia účastníkom dopravnej nehody a myslíte si, 

že odškodnenie za poškodenie zdravia  pri 
dopravnej nehode nezodpovedá vaším právam, alebo 
nemáte čas, či neviete ako sa o svoje práva usilovať,

zavolajte nám na telefónne číslo 
0915 254 001, alebo 0902 051 431.  
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Aktuálne voľné pracovné pozície: 

ZVÁRAČVŠEOBECNÝ 
OPERÁTOR
ODDELENIA 
BRÚSIARNE

NÁPLŇ PRÁCE, INFORMÁCIE
O PRACOVNOM MIESTE:
− dodržiavanie BOZP 
− dodržiavanie pracovných 
inštrukcií, disciplíny a pravidiel  

− manipulácia s materiálom  
− výrobné činnosti: brúsenie
− dodržiavanie poriadku a 

bežnej údržby na svojom 
pracovisku  

− spolupráca s ostatnými 
oddeleniami závodu za 
účelom zlepšovania 
výsledkov podľa KPI 
nastavených na oddelení 

POŽIADAVKY 
NA ZAMESTNANCA: 
Požadované vzdelanie:
− stredoškolské bez maturity,
− stredoškolské s maturitou 
− nadstavbové/vyššie 

odborné vzdelanie 
Zameranie, odbor: 
− technické, strojárske    
Osobnostné predpoklady, 
ďalšie požiadavky:
− manuálna zručnosť, 
− zodpovedný a pozitívny 

prístup k práci

VŠEOBECNÝ 
OPERÁTOR
ODDELENIA 

MECHANICKEJ
DIELNE

NÁPLŇ PRÁCE, INFORMÁCIE
O PRACOVNOM MIESTE:
− dodržiavanie BOZP 
− dodržiavanie pracovných 
inštrukcií, disciplíny a pravidiel  

− manipulácia s materiálom  
− výrobné činnosti: obsluha 

stojanových vŕtačiek, 
ohýbačiek, lisov, rámovej píly

− dodržiavanie poriadku a 
bežnej údržby na svojom 
pracovisku  

− spolupráca s ostatnými 
oddeleniami závodu za 
účelom zlepšovania 
výsledkov podľa KPI 
nastavených na oddelení 

POŽIADAVKY 
NA ZAMESTNANCA: 
Požadované vzdelanie:
− stredoškolské bez maturity,
− stredoškolské s maturitou 
− nadstavbové/vyššie 

odborné vzdelanie 
Zameranie, odbor: 
− technické, strojárske    
Osobnostné predpoklady, 
ďalšie požiadavky:
− manuálna zručnosť, 
− zodpovedný a pozitívny 

prístup k práci

VŠEOBECNÝ 
OPERÁTOR
− ČALÚNNIK

NÁPLŇ PRÁCE, INFORMÁCIE
O PRACOVNOM MIESTE:
− dodržiavanie BOZP 
− dodržiavanie pracovných 
inštrukcií, disciplíny a pravidiel  

− manipulácia s materiálom  
− výrobné činnosti: čalúnenie
− dodržiavanie poriadku a 

bežnej údržby na svojom 
pracovisku  

− spolupráca s ostatnými 
oddeleniami závodu za 
účelom zlepšovania 
výsledkov podľa KPI 
nastavených na oddelení 

POŽIADAVKY 
NA ZAMESTNANCA: 
Požadované vzdelanie:
− stredoškolské bez maturity,
− stredoškolské s maturitou 
− nadstavbové/vyššie 

odborné vzdelanie 

Osobnostné predpoklady, 
ďalšie požiadavky:
− prax v čalúnení min. 2 roky
− manuálna zručnosť, 
− zodpovedný a pozitívny 

prístup k práci

NÁPLŇ PRÁCE, INFORMÁCIE 
O PRACOVNOM MIESTE: 
− príjem a vykladanie 

kovového materiálu 
− príprava materiálu 

na zváranie  
− zváranie kovových 

materiálov
− konečná úprava zvarov, 

čistenie a vykonávanie 
skúšok kvality zvaru 

− presun a uskladňovanie 
kovových materiálov 

− príprava a odosielanie 
kovových materiálov
na iné  oddelenia podniku 

− bežná údržba 
a upratovanie pracoviska  

POŽIADAVKY 
NA ZAMESTNANCA:
Požadované vzdelanie:
− stredoškolské bez maturity 
− stredoškolské s maturitou
− nadstavbové/vyššie 
odborné vzdelanie  
Ďalšie požiadavky: 
− platný zváračský 

preukaz ZM−1 
 Požadovaná prax:
− minimálne 2 roky   
Osobnostné predpoklady:
− zodpovedný prístup 

k práci 
− manuálna zručnosť

V prípade záujmu zašlite Váš životopis: Personálne oddelenie, Technogym E.E., s.r.o., 
Priemyselný park Malý Krtíš, 990 01 Malý Krtíš, personalne@technogym.com, tel. číslo: 047/48 12 209

Chcete sa stať členom tímu, ktorý prispieva k zdravšiemu spôsobu života ľudí po celom svete?
Chcete byť zamestnaný v medzinárodnej, modernej a rastúcej spoločnosti? 

Byť adekvátne odmeňovaný a profesionálne rásť?
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Dobrú náladu me−
dzi tridsaťpäť deťú−
reniec vo veku od
0 do 13 rokov
vniesol šašo, za
ktorého bol pre−
zlečený Vlastimil
Krajčí. Chlapci a
dievčatá si na kar−
nevale zasúťažili v
rôznych zábav−
ných hrách. Deti,
ktoré na karneval
prišli prezlečené v
maskách a vydr−
žali celý čas súťa−
žiť, dostali od sta−
rostu obce malý
darček − plyšové
hračky. Samozrej−
me, po toľkých sú−
ťažiach deťom v
bruškách vytrávi−
lo. Pre novoveské
deti starosta Šte−
fan Paholík spolu

so šikovnými občiankami a matka−
mi pripravili vyše dvesto chutných
obložených chlebíčkov. Pričinili sa
o to Janka Jakabová, Ivetka Boše−
ľová a Anna Srniaková, ktoré uvari−
li teplý ovocný čaj. Podávali sa aj
chutné zákusky všakovakých dru−
hov, ktoré doniesli starostlivé staré
matky detí. Po súťažiach bola pre
deti pripravená diskotéka, ktorú ro−
bil DJ Jozef Klinčok a do tanca pri−
zval aj dospelých. Na dobrých pes−
ničkách sa deti dosýtosti vytanco−
vali a vyšantili a domov sa im ne−
chcelo odísť. 

O tom, že na maškarnom plese

vládla super atmosféra a všetci sa
dobre bavili, svedčia aj slová Štefa−
na Paholíka: "Veľmi ma teší, že
všetky naše deti sa na karnevale
dobre bavili a spokojné odchá−
dzali domov s pekným darče−
kom. Tohtoročný maškarný ples
si pochvaľovali všetci Novoveš−
ťania.” Štefan Paholík sa pri svojej
práci riadi krédom, že pokiaľ sú
spokojní jeho obyvatelia, s odvede−
nou prácou je spokojný aj samotný
starosta obce a tento dobrý pocit
ho poháňa dopredu v jeho pracov−
ných plánoch a úlohách. 

− EDIT −  

Nebolo tomu inak ani v MŠ v Zá−
horciach 3.marca 2011. Aj takouto
formou sme deťom priblížili ľudové
zvyky a tradície v obci. Po páraní
peria sa deti predviedli krásnym ľu−
dovým tancom. A potom prišli mlá−
denci a dievčatá z dediny. Za zvuku
heligónky, huslí a píšťalky zaspieva−
li záhorské pesničky a rezko si aj
zatancovali. Nebol to nikto iní ako
členovia folklórnej skupiny RADO−
SNÍK Peťo Jánošík, Danka Dostálo−
vá a Ľubka Bódišová a muzikanti
Andrej Babiar, Peťo Kuvik a Ďuri
Černák, za čo im patrí veľká vďaka. 

Hudba, tanec a spev zneli v ma−
terskej škole do samého večra. A o
to nám išlo, aby sme sa dobre za−
bavili.         − ANNA FAJČÍKOVÁ, 

riaditeľka MŠ Záhorce − 

Novoveské deti sa premenili na rozprávkové bytosti 
Fašiangy boli odjakživa symbolom zábavy, radosti a hodovania. 

K tomuto obdobiu sa viaže aj deň, na ktorý sa teší každé malé die−
ťa. Je to karneval. Pekné spomienky na tohtoročný maškarný ples
majú deti z Novej Vsi, ktorý sa uskutočnil 4.marca, v miestnom kul−
túrnom dome. V tejto dedine sa koná každoročne od roku 2007 a od−
vtedy si udržiava svoju tradíciu. Masky si deti vymýšľali niekoľko
týždňov dopredu, samozrejme s pomocou rodičov a starých rodi−
čov. 

Fotografie z páračiek nájdete aj na zadnej strane novín

Iveta Bošeľová pri podávaní 
občerstvenia pre deti 

Šašo (Vlastimil Krajčí) sa staral o dobrú zábavu

Záhorskí škôlkari zažili 
naozajstné páračky  

Za čias, kedy naše staré mamy netrávili hodiny pred teleZa čias, kedy naše staré mamy netrávili hodiny pred tele −−
vízormi, zaoberali sa zmysluplnejšou činnosťou − páraním pevízormi, zaoberali sa zmysluplnejšou činnosťou − páraním pe−−
ria. Páračky plnili dve úlohy pracovnú a spoločenskú. Perieria. Páračky plnili dve úlohy pracovnú a spoločenskú. Perie
sa pripravovalo do perín a vankúšov pre nastávajúce nevessa pripravovalo do perín a vankúšov pre nastávajúce neves −−
ty. Ženy pri páraní prebrali dôležité i banálne veci zo životaty. Ženy pri páraní prebrali dôležité i banálne veci zo života
dediny. Po robote prišli mládenci s muzikou a všetci sa spodediny. Po robote prišli mládenci s muzikou a všetci sa spo −−
lu zabavili. Domáca gazdiná ich privítala ako sa patrí tradičlu zabavili. Domáca gazdiná ich privítala ako sa patrí tradič −−
nými šiškami (pampúškami) a gazda polial niečo ostrejšie nanými šiškami (pampúškami) a gazda polial niečo ostrejšie na
zahriatie. zahriatie. 

Po páračkách
nasledovala 

zábava

JEDNU OTÁZKU

KOĽKO CENTOV SA NACHÁDZA V MEŠCI?
(JEDNO EURO JE 100 CENTOV)

(pomôcka: Hmotnosť mešca
spolu s obalom je 3554 gramov)

VAŠA ODPOVEĎ: .................................
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“Zúčastnili sa ho aj zástupcovia
z Nemecka, Rakúska a Grécka.
Seminár bol zameraný na zosta−
venie programu dvojročnej spo−
lupráce v rámci medzinárodnej
spolupráce žiakov a študentov
podprogramu Comenius. Spra−
covávala sa téma "Tradície v
premene − znovu oživenie kultúr−

neho dedičstva v globalizovanej
Európe".
Výsledkom oduševneného pra−

covného nasadenia koordináto−
rov z piatich európskych škôl
bol dopodrobna spracovaný pro−
jekt s konkrétnymi rozdeleniami
úloh pre jednotlivé školy na dva
roky.

Prípravná návšteva bola vý−
sledkom medzinárodného škole−
nia v rámci programu Ďalšieho
vzdelávania pedagogických pra−
covníkov (taktiež s podporou
Národnej agentúry SAAIC) v Tu−
recku na jeseň 2010, kde som sa
stretla s kolegami z Nemecka a
Rakúska − tu sa zrodila prvý raz

myšlienka prezentácie národ−
ných tradícií v spoločnej Európe.

Medzinárodnému semináru
predchádzalo niekoľko stretnutí
s riaditeľom  Základnej školy s
materskou školou v Hrušove, s
Mgr. Zoltánom Brezovským, s
ktorým sme o navrhovanej téme
dlho diskutovali a zvažovali prí−
nos projektu pre školu a obec z
rôznych hľadísk.
Pretože je škola úspešná v rôz−

nych iných projektoch podporo−
vaných EÚ, boli by sme radi, ke−
by aj tento projekt bol úspešný a
získal grant z EÚ na medziná−
rodnú spoluprácu žiakov. Vede−
nie školy i učitelia by veľmi
chceli dopriať žiakom, aby žiaci
svoje umenie v šírení ľudových
tancov, spevu a hry na hudobné
nástroje, či ručné zručnosti s
prácou s drôtom a kukuričným
šúpolím  mohli predviesť svojim
spolužiakom v zúčastnených eu−
rópskych krajinách.
Pre realizáciu európskej myš−
lienky by bolo tiež prínosom nie−
len pre školu ale aj pre komuni−
tu a región, privítať v Hrušove
kultúru týchto krajín v podaní
žiakov, napríklad v rámci ľudo−
vých slávností  Hontianska pará−
da.
Ostáva nám len veriť, že projekt

bude schválený aspoň v troch
zo zúčastnených štátov, čo je
podmienkou pre začatie realizá−
cie projektu a od septembra
2011 sa môžeme s chuťou pustiť
do práce.”

−red−

S Comeniusom do tureckej Antalyie
S podporou Národnej agentúry Slovenskej akademickej asociácie pre medzinárodnú spoluprácu Programu celo−
životného vzdelávania bola v januári 2011 jednou z účastníčok prípravnej návštevy  v rámci podprogramu Co−
menius  konanej  v tureckej Antalyii aj Mgr. Mária Zolcerová zo ZŠ s MŠ v Hrušove. O tomto stretnutí hovorí:

Účastníci prípravnej návštevy v rámci podprogramu Comenius v tureckej Antalyi

Princíp podobný letnému času
spomenul už Benjamin Franklin v
roku 1784. Franklin však nechcel
zaviesť zmenu času, ale aby ľudia
chodili spať skôr, čím by lepšie vy−
užili denné svetlo. Prvý vážny ná−
vrh na zavedenie letného času uči−
nil londýnsky staviteľ William Willet
roku 1907 vo svojej eseji The Wa−
ste of Daylight (doslovný preklad
Mrhanie denným svetlom).
V praxi bol letný čas prvý krát za−

vedený v roku 1916 v niekoľkých
európskych krajinách. Boli medzi
nimi Švédsko (ktoré skončilo ten
istý rok), potom Nemecko a Ra−
kúsko−Uhorsko (v ktorých sa letný
čas uplatňoval do roku 1918). Veľ−

ká Británia tiež zaviedla letný čas v
roku 1916. V Rusku bol letný čas
zavedený v roku 1917, v niekto−
rých rokoch si Rusi posúvali hodi−
nové ručičky až o 3 hodiny. Spoje−
né štáty americké zaviedli letný
čas spolu s časovými pásmami v
roku 1918.
Na území Československa fungo−

val letný čas s prestávkami už v
40−tych rokoch, každoročný letný
čas bol však zavedený až v roku
1979. Po niekoľkých rokoch sa u−
stálilo pravidlo, že letný čas sa za−
čína posledný marcový víkend (v
noci zo soboty na nedeľu) a končí
posledný septembrový víkend. Od
roku 1996 je letný čas o jeden me−
siac dlhší – trvá až do posledného
víkendu v októbri, čiže letný čas je
platný dlhšiu dobu počas roka ako
pásmový.
Letný čas sa používa najmä v

miernom pásme, v tropickom pás−

me, kde je dĺžka dňa v lete takmer
rovnaká ako dĺžka dňa v zime, by
to nemalo význam. Rovnako to
platí aj o polárnych oblastiach, kde
noc trvá pol roka. Letný čas sa po−
užíva vo všetkých štátoch Európy s
niekoľkými výnimkami, podľa pravi−
diel EÚ prechod nastáva vo všet−
kých časových pásmach súčasne
o 1:00 UTC. Tým sa na Slovensku
začína letný čas o druhej hodine,
keď sa ručičky posunú na tretiu.
Končí sa posunutím z tretej hodiny

na druhú. Niektoré krajiny ako na−
príklad Veľká Británia chcú dokon−
ca prejsť na celoročný letný čas, čo
by znamenalo natrvalo prijať pás−
mo SEČ a zjednotiť sa tak s celou
Európou.

Letný čas má mnohé klady aj zá−
pory. Najväčším argumentom pre
bolo väčšie využitie slnečného
svetla a menšia spotreba energie.
Momentálne má však letný čas ve−
ľa odporcov, pretože šetrenie ener−
gie je už zanedbateľné. Prieskumy
Pražskej energetiky hovoria, že let−
ný čas ušetrí iba 0,5% spotreby e−
nergie a vedie k zvýšenej spotrebe
benzínu. Medzi nevýhody patrí aj
chaos v období zmeny časov, s
ktorým sa spája meškanie vlakov,
dopravné nehody ale aj zdravotné
problémy niektorých ľudí.

Pospíme si o hodinku menej...

Letný čas sa v roku 2011
začína v nedeľu 27. marca.
O druhej hodine rannej stredo−
európskeho času sa posunú
hodiny na tretiu hodinu letného
času. 

Letný čas je označenie systémovej úpravy merania času, pri ktorej
sa v letných mesiacoch roku nepoužíva čas daný príslušným časo−
vým pásmom, ale používa sa čas, ktorý je o určitú dobu (obvykle o
1 hodinu) posunutý dopredu. Cieľom letného času je úspora elek−
trickej energie, ktorá by bola inak potrebná pre večerné osvetlenie.
Dôvodom je, že väčšina ľudí je aktívnejších večer (po západe slnka)
ako ráno (pred východom slnka).

Budeme nasledovať vzor Ruska?
Ruský prezident Dmitrij Medvedev vyhlásil, že zimný čas v krajine bude
zrušený. Zmena bude platiť už od jesene tohto roku. Rusi naposledy po−
súvali ručičky hodiniek o hodinu späť na jeseň minulého roku. Dmitrij Med−
vedev vyhlásil, že tento rok sa čas meniť nebude. Informuje o tom agen−
túra RIA Novosti. O žiadnych zmenách ohľadne tradičného prechodu na
letný čas 27 marca tohto roku sa ruský prezident nezmienil. Zrejme tak
Rusi prejdú na letný čas a už ho viac meniť nebudú. Mnohí z nás by ur−
čite Medvedevovo rozhodnutie privítali aj u nás... −red−
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n Hasičská a záchranná služba: 
112, Modrý Kameň: 150

n Záchranná zdrav. služba: 112
n Pohotovostná lekárska služba, 

V. Krtíš: 48 311 11
n Polícia: 112 n Mestská polícia: 159 

(047/48 304 07)
PORUCHY:

n Elektrikári: 0850 11 14 68
n Vodári: CALL CENTRUM 

0850 111 234
n Plynári: 0850 111 727
l ALERGOLOGICKÁ AMBULANCIA
MUDr. ILDIKÓ PAÁLOVEJ, Mikszát−
hova ul. 27, V. Krtíš. Môžete sa ob−
jednať na tel. č. 0903 052 666
l Pomoc motoristom − cestná a od−
ťahová služba: 18124

SOS LINKY
l Aliancia žien: 0903 519 550
l Krízová linka pre obete domáceho
násilia: 0905 463 425
lLinka dôvery: 037/65 23 222 (Nitra)

AZYLOVÉ DOMY
l Áno pre život, Rajecké Teplice:
041/549 49 50, bezplatná non−stop
linka pomoci: 0800 12 00 24 (dostup−
ná len z pevnej siete z celého územia
SR)
l Azylový dom Emauzy, 

Holíč: 0907 89 92 71

Telefónne čísla, ktoré
môžete kedykoľvek

potrebovať

Kontakt: 0917 802 343 Kontakt: 0917 802 343 

Vykupujeme: letáky, noviny, časopisy,
remitendu, kancelársky papier

My prídeme k vám 
a papier vykúpime

OBCIAM PODÁME POMOCNÚ
RUKU A ICH OBYVATEĽOM

MOŽNOSŤ PRILEPŠENIA

Žiadajte u vášho
starostu!

ZDRAVOTNÍCKY INFOSERVIS
Lekárenská pohotovostná služba (Banícka
35, V. Krtíš, tel. 48 31 111). Pre dospelých:
Po. − Pi. 15.30 − 7.00 h., So. − Ne. 7.00 − 7.00
h. Pre deti a dorast: Po. − Pi. 15.30 − 22.00 h.,
So. − Ne. 8.00 − 22.00 h.

LEKÁRENSKÁ POHOTOVOSŤ 
V MESTE V. KRTÍŠ

pondelok − piatok 16.00 − 17.00 lekáreň
AQUA VIVA, 17.00 − 20.00 podľa rozpisu

sobota, nedeľa, sviatok:
9.00 − 12.00 a 16.00 − 20.00 
21.3. BELLADONNA (Ul. SNP)
22.3. U ČIERNEHO ORLA (Nemocničná ul.)
23.3. PANACEA (pri stomatológii)
24.3. AQUA VIVA (Ul. SNP)
25.3. BIELY LEV (Banícka ul.)
26. a 27.3. NA POLIKLINIKE (v nemocnici)

"V našom okrese sme začali vy−
tvárať osady záhradkárov okolo
roku 1970, keď vznikal aj okres.
V tej dobe sa zakladala jedna zá−
hradkárska osada za druhou a s
nimi i základné organizácie zvä−
zu. Takto vzniklo v okres asi 40
základných organizácií a bolo
nás viac ako 2 000 členov. Pôdy,
ktoré záhradkári dostali na svoju
činnosť, boli pôdne ruiny, zde−
vastované pôdy, ktoré záhradká−
ri zúžitkovali, skultivovali, skultúr−
nili, zveľadili. Okrem samotného
pestovania zeleniny a ovocia sa
vysádzal vinič rôzne ovocné i o−
krasné dreviny, porasty a pod.,
ktoré majú svoju hodnotu. Okrem
toho sa stavali aj záhradné chat−
ky a iné záhradné stavby. Zá−
hradkári vybudovali krásne pro−
stredie nie iba na pohľad, ale aj
na účel. V blízkosti miest vytvori−
li množstvo zelene a záhradky
nevyužívali iba na pestovanie
plodín, ale aj na to, aby sa zre−
generovali, oddýchli si, stretli sa
s priateľmi.  

Veľká chyba a zlo 
Po 90−tom roku, tým ako ľudia

starli, sa znižoval počet členov.
Mladí ľudia nemali záujem o prá−
ce v záhradkárskych osadách, a
podobne ako na Slovensku, aj v
našom okrese je zhruba 85−90%
členov záhradkárov v dôchodko−
vom veku. Na Slovensku je teraz
ešte asi 90 000 záhradkárov, v
našom okrese okolo 1 000 a
myslím si, že touto novelizáciou
sa pácha veľká chyba a veľké zlo
na záhradkároch." 
l Ako sa k tejto novele sta−

vajú samotní záhradkári? 
Ing. M. Boroš: "Ak by teraz do−

šlo k niečomu takému, že by zá−
hradkári podľa príslušnej noveli−

zácie nechceli, alebo nemohli
platiť trhové nájomné, budú ra−
pídne opúšťať svoje záhradky. Už
som sa stretol medzi záhradkár−
mi aj s názormi, že "...nech si
vlastníci berú pôdu späť. Zapálim
chatku, ktorú som tu postavil a i−
dem preč." 
Nech si pôvodný vlastník vezme

späť svoju pôdu, pretože trhové
nájomné mu nikto nezaplatí. Skôr
ale musí zaplatiť za všetky zá−
hradné stavby, ovocné a okrasné
stromy a porasty, ktoré boli ofici−
álne vysadené a postavené. A to
zas nebude chcieť urobiť pôvod−
ný vlastník."
l Podľa dôvodovej správy sa

týmto krokom odstráni ďalšie
zákonné obmedzenie zasahu−
júceho do vlastníckeho  práva
k pozemkom. Vlastníci si budú
môcť stanoviť nájomné, ktoré
by zodpovedalo skutočným ú−
žitkom nájomcov dosiahnutým
z užívania pôdy. Myslíte si  te−
da, že novela zákona prinesie
úžitok pôvodným vlastníkom
pôdy? Ing. M. Boroš: "Možno,
že vo veľkých mestách, kde sa
na záhradky využívali plochy, na
ktorých sa teraz plánuje výstavba
bytových domov či niečoho iné−
ho,  kde trhový charakter dáva
predpoklad zarobiť práve rôznym
developerom či iným záujmovým
skupinám, v takých prípadoch to
možno je zaujímavé. V Bratislave
sa možno bude predávať pôda v
záhradkárskych osadách za 80
eur /m2  v krajských po 60, v o−
kresných možno po 10 eur/m2.
Kto ale dá vo V. Krtíši za zá−
hradku 10 eur za štvorcový me−

ter kdesi na Priemstave alebo
ešte ďalej, keď si môže za tú is−
tú cenu kúpiť stavebný poze−
mok? Dobre sú na tom tí vlastní−
ci, ktorí parcely na ktorých sú vy−
budované záhradky už predali aj
keď za regulovanú cenu. Neviem
prečo, asi sme príliš bohatým
štátom, ale takýmto vlastníkom,
ktorí už vlastne pôdu predali, štát
doplatí kúpnu cenu až do trhovej
hodnoty parcely, ktorú určí zna−
lec. O tento doplatok musia po−
žiadať vlastníci takto predanej
pôdy do konca roka 2011."
Záhradkárske osady

môžu byť 
semenišťom
zločinnosti

l Aký dopad môže mať, pod−
ľa vás, táto novelizácia na zá−
hradkárske osady? 

Ing. M. Boroš: "Obávam sa,
že touto novelou sa, bohužiaľ,
podkopú základy SZZ a môže
vzniknúť niečo čo ani pán posla−
nec Ing. Martin Fecko (SaS),
predkladateľ novely, a bohužiaľ,
ani minister, asi nepredpokladali
a nevideli dopady, ktoré môžu
zmenou v spôsobe určovania
nájmu za prenájom pôdy v zá−
hradkárskych osadách, nastať. V
okresoch ako je V. Krtíš, a tých
je na Slovensku možno 80−90%,
by sme mali v záhradkárskych o−
sadách vybudovať policajné sta−
nice, pretože to bude hniezdo
pre bezdomovcov, rómskych
spoluobyvateľov, neprispôsobivé
osoby a môže tam vzniknúť
miesto pre páchanie trestnej čin−
nosti a nárastu kriminality."

−P. GAŠPAROVIČ− 

Koniec organizovaných záhradkárov na Slovensku? 
Novela zákona č. 64/1997 Z.z. o užívaní pozemkov v zriadených záhradkárskych osadách, ktorá by
mala, ak ju podpíše prezident, platiť od apríla,  navrhuje skončenie štátnej regulácie cien nájom−
ného v záhradkárskych osadách. V súčasnosti je užívanie  pozemkov v záhradkárskych osadách
regulované štátom. Ročný nájom predstavuje sumu zodpovedajúcu 10% z bonity pozemku. Podľa
novelizácie zákona budú môcť vlastníci pozemkov požadovať od nájomcov trhovú cenu nájmu. Ak
sa nájomca s prenajímateľom nedohodnú, výšku nájomného by mal určovať znalec na základe vy−
hlášky ministerstva spravodlivosti o stanovení všeobecnej hodnoty majetku. Čo bude, alebo čo
môže znamenať táto novelizácia  pre záhradkárov aj v našom okrese, sme sa spýtali PREDSEDU
OKRESNÉHO VÝBORU SLOVENSKÉHO ZVÄZU ZÁHRADKÁROV (OV SZZ) Ing. MILANA BOROŠA,
ktorý najskôr v krátkosti hovoril o vzniku záhradkárskych osád. 

Aj keď to možno na obrázku nevy−
zerá úplne jednoznačne, v skutoč−
nosti sa jeden leva s jednoeurov−
kou veľmi podobajú. Presvedčili
sme sa o tom aj
my v redakcii, keď
nám jedným le−
vom miesto  eu−
rom zaplatil istý
inzerent.  Ibaže
jeden leva má
hodnotu približne
50 centov. Špeku−
lanti už prišli na
to, že obchodníci

si odlišnosť zväčša nevšímajú. Sa−
mozrejme, zaplatenie mincou leva
namiesto eura je niekedy aj náho−
da. Najmä ak si tí, ktorí trávili dovo−
lenku v Bulharsku, zabudli vyložiť z
peňaženky neminuté levy... Snáď
to bol aj prípad nášho inzerenta.
Takže, ako sa zdá, v obchodoch by

sa malo začať dávať
pozor nielen na identi−
fikačné znaky papiero−
vých bankoviek, ale aj
na euromince. V tom−
to konkrétnom prípade
stačí len oprášiť zá−
kladné znalosti azbu−
ky a platiacemu mincu
vrátiť, keď na nej uvidí−
te nápis       .   −ms−   

Pozor na leva!

Ing. Milan Boroš
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Vyjadriť vďaku 
môžete 

v Pošte pre Teba 
Možno povedať, že Ivetka mala

šťastie na tých správnych ľudí, kto−
rí jej pri vydaní knihy pomohli. Bola
to v prvom rade jej priateľka Rozá−
lia Ďurčatová z Bratislavy, ktorú
všetci volajú Ruženka. Pozvala si
ju do televíznej relácie Pošta pre
Teba, ktorú odvysielala Slovenská
televízia 29.1.2011. Pred celým
Slovenskom jej I. Žlnková vyjadrila
obrovskú vďaku za to, čo pre ňu jej
priateľka robí nielen v súkromí, ale
aj na poli paličkovania. No aby sa
obidve dámy mohli v televízii naži−
vo stretnúť, musel poštár Ludwig
doručiť pozvanie od Katky Brychto−
vej jej priateľke do bratislavskej
Dúbravky. Pani Ruženka, ktorá u−
čila 45 rokov žiakov na ZŠ a teraz
je na dôchodku, netušila, kto by ju
do relácie mohol pozývať. Zveda−
vosť bola u nej, zrejme, taká silná,
že do televízie prišla. 

Netreba o tom 
rozprávať, treba

to skúsiť
Ako sa I. Žlnková vyznala pred

divákmi v televíznom štúdiu a mo−
derátorke Katke Brychtovej, k pa−
ličkovanej čipke − čipkovaniu sa
dostala asi pred 20−timi rokmi. Jed−
na zdravotná sestra ju niekoľko
týždňov presviedčala, aby sa na−
učila paličkovať, keďže o Ivetke ve−
dela, že sa venuje rôznym ručným
prácam. Po troch týždňoch ju "zlo−
mila". Keď I. Žlnková uvidela jednu
prenádhernú čipku − obrúsok, vte−
dy si zaumienila, že takéto niečo si
chce sama vedieť urobiť. Odvtedy
začala paličkovať. Na otázku mo−
derátorky, či je paličkovanie ťažké,
odpovedala, že je to pomerne ná−
ročné, ale netreba sa na to poze−
rať, netreba o tom rozprávať, treba
to skúsiť. Veľa ľudí, keď to skúsi,
zistí, že sa to predsa len dá.

Belgičanky dokážu 
používať aj tisíc

paličiek 
I. Žlnková ukázala Katke Brychto−

vej svoj vzorkovník so vzormi tra−
dičnej paličkovanej čipky z Hontu,
čipky z D. Lomu, Litavy, Sucháňa.
Televízni diváci sa z Ivetkinho roz−
právania dozvedeli, že kúsok čipky
trvá urobiť aj 2−3 týždne, že na Slo−
vensku sa paličkuje na valci, ktorý
je uložený v stojane v košíku. V i−
ných krajinách sa paličkuje aj na i−
ných poduškách, napr., v Belgicku
sa robí paličkovaná čipka na o−
krúhlom vankúši a v tejto krajine
majú úplne inú techniku paličkova−
nia. U nás paličky na valci väčši−
nou visia, belgické čipkárky ich ma−
jú rozložené vodorovne. Zaujíma−

vosťou je napr. to, že kým na Slo−
vensku čipkárky paličkujú so 100
až 150 paličkami, v Belgicku to že−
ny robia aj s 1000 paličkami! Mož−
nosť presvedčiť sa o tom mala aj I.
Žlnková na výstave v Prešove. Ako
povedala, už v minulosti museli
mať čipkárky perfektnú predstavi−
vosť, pretože čipky sa vtedy robili
bez akéhokoľvek nákresu. Uviedla
aj príklad. Čipkárka si dala na va−
lec 5 cm pás, ktorý jej umožňoval
držať šírku, aby jej to nešlo došik−
ma. Žiadne pomôcky nemala, iba
pár špendlíkov a paličky. Žiaľ, nie−
kdajšie paličkárky si postupy pri ro−

bení paličkovaných čipiek zobrali
so sebou do hrobu. A práve tech−
nické nákresy uľahčujú ženám vy−
tvárať rôzne paličkované čipky aj v
súčasnosti, vysvetlila Ivetka, ktorá
je pôvodným povolaním profesor−
kou matematiky.   

Kniha ostane pre 
ďalšie generácie 
Na Slovensku je iba pár ľudí,

ktorí vedia vzory rozkresľovať a
jednou nich je Mgr. Iveta Žlnková.
Dá sa povedať, že matematická
predstavivosť a geometria Ivetke
pomáha pri robení nákresov a ple−
tených kópií čipiek, ktoré sú zhoto−
vené podľa originálnych “cipiek, ra−
ciek a mreziek”, ako sa čipky v
Honte dodnes nazývajú. Kniha,
ktorú Ivetka napísala, je preto pod−
netnou inšpiráciou pre všetky diev−
čatá a ženy, ktoré túžia odhaľovať
tajomstvá hontianskej čipky. Ivetka
urobila skutočne záslužnú prácu,
pretože kniha ostane aj pre ďalšie
generácie. 

Dobrí priatelia sú 
na nezaplatenie 

A ako sme už v úvode článku
spomenuli, knihu jej pomohla vydať
jej veľmi dobrá priateľka Ruženka,

ktorú spoznala pred tromi rokmi. A
tiež jej v tom pomohla aj Mária Ha−
bardová  z Bratislavy. Vedeli, že I−
vetka sa venuje rozkresľovaniu či−
piek, a že to robí, ľudovo povedané
− do zásuvky. "Snažila som sa po
svojej linke osloviť pár ľudí, ale
vždy to skrachovalo na tom, že
to bolo treba dať do počítačovej
podoby. Nakresliť hontianske
čipky do počítačovej podoby je
veľmi komplikovaná robota," vy−
svetlila I. Žlnková. Pani Ruženka
(ktorá robila vedúcu klubu Priadky
v Bratislave), spolu s jej kolegyňou
odniesli Ivetkin album do ÚĽUVU a

požiadali o jeho vydanie do knižnej
podoby. A ich snaha sa vyplatila. 

Šperky z drôtu
obdivovala 

aj moderátorka
Pani Ruženka, ktorá tiež paličku−

je a sama si vyrába vkusné šperky
z drôtu, je Ivetkinou oporou aj v sú−
kromí. Často ju chodí navštevovať
na liečenia, vlieva svojej priateľke
veľa elánu a energie do života,
keďže Ivetka má viacero zdravot−
ných problémov.  
R.Ďurčatová je skutočne zručná
žienka, robí tvrdé drotárske práce,
organizuje výstavy bratislavských
drotárov, pravidelne sa zúčastňuje
festivalov drotárstva v Budatíne,
kde sa nachádza drotárske múze−
um, jediné v strednej Európe. Na

dôchodku sa  nenudí a ako s hu−
morom v štúdiu povedala, chce si
podať inzerát do novín znenia: “Kto
sa nudí, nech mi predá čas. Dobre
zaplatím.” Pani Ruženka, ktorú
práca so žiakmi vždy veľmi bavila,
sa ani nepokúšala hádať, kto ju
môže pozývať do tejto relácie, pre−
tože pozná veľa ľudí a bývalých
žiakov. Na otázku moderátorky, či
nemá tajný tip od srdca, odpove−
dala, že sa poteší každému, s kým
sa v štúdiu stretne.  

Pocity šťastia
a slzy dojatia

A práve o stretnutiach ľudí, ktorí
si majú čo povedať a našli na to
odvahu, je relácia Pošta pre Teba.
Televízni diváci sú svedkami sil−
ných emócií, osudových momentov
a autentického dojatia ľudi, ktorí sa
stretli v televíznom štúdiu pre tele−
víznymi kamerami. Sú to momenty,
ktoré zachytí kamera len raz, bez
akejkoľvek skúšky, a ktoré sa ne−
dajú zopakovať. Veľmi dojímavé
bolo aj toto stretnutie dvoch skve−
lých priateliek. Svedčia o tom slo−
vá, ktoré si účinkujúce v televíznom
štúdiu navzájom adresovali skôr,
než v štúdiu odtiahli stenu preč.  

I. Žlnková povedala: "Milá Ru−
ženka! Pozvala som si ťa do
Pošty pre Teba, pretože ti
chcem pred celým Slovenskom
vyjadriť obrovskú vďaku za to,
čo pre mňa robíš a čo pre mňa
znamenáš. Som veľmi rada, že
nám osud doprial, že sme sa
stretli, že sa môžeme stretávať a
spolupracovať. Si pre mňa veľmi
vzácny človek. Neviem, ako sa ti
mám inak poďakovať. Keby bolo
takýchto ľudí ako si ty na Slo−
vensku viac, tak by sa nám žilo
oveľa ľahšie a lepšie. 

Ruženka: "Ivetka drahá! Neza−
slúžim si takéto veľké poďako−
vanie. Zbožňujem ťa ako človeka
a obdivujem tvoju úžasnú zruč−
nosť a schopnosť, robiť to, čo
robíš. Obdivujem ťa, ako nesko−
nale dobrého človeka. Patríš
medzi tie diamanty!" Ivetka na
záver poďakovala aj svojmu bra−
tovi Igorovi, ktorý je pre ňu veľ−
kým pokladom, tak ako jej pria−
teľka Ruženka. 

Každý, kto sa pokúsil vydať nejakú knižnú publikáciu, vie, že je to náročná cesta. Napísať knihu je mnohokrát jednoduchšie, ako nájsť vydavateľa,
ktorý by ju vydal. A povedzme si na rovinu − obrovskou prekážkou bývajú peniaze.  Veľkokrtíšanke Mgr. Ivete Žlnkovej, ktorá sa už takmer pätnásť
rokov intenzívne zaujíma o tradičné hontianske čipky, sa to podarilo. V roku 2009 vydalo Ústredie ľudovej umeleckej výroby v Bratislave (ÚĽUV) kniž−
nú publikáciu pod názvom Paličkované čipky z Hontu. Napísala ju Mgr. Iveta Žlnková, ktorá je našou dlhoročnou externou dopisovateľkou.

Skutočné priateľstvo je ako svätojánska muška,
čím väčšia tma je okolo, tým viac svieti  

Stretnutie Mgr. I. Žlnkovej a Rozálie Ďurčatovej 
bolo plné pozitívnych emócií

Mgr. I. Žlnková: S nami sa podelila o dojmy z televízneho natáčania, pričom
vyzdvihla vysoko profesionálny prístup štábu, ktorý túto reláciu pripravuje. "Ce−
lá príprava relácie od úvodného kontaktu až po záverečné natáčanie v
STV sa niesla v duchu maximálnej tolerancie, citlivosti, chápavosti a ú−
stretovosti zo strany všetkých zainteresovaných. Vyzdvihla by som pre−
dovšetkým prácu a prístup režiséra relácie a moderátorky Katky Brychto−
vej, ale aj práca všetkých ostatných zapadala do súkolia mimoriadne e−
fektívne a nebolo tam žiadne hluché miesto. Hlboko sa skláňam pred pro−
fesionalitou všetkých, ktorí sa podieľajú na príprave tejto užitočnej relácie.
A pripájam obrovské ďakujem."                                            − EDIT − 
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bezpríspevkovým darcov krvi. Zo

študentov to boli: Jozef Filip z
SOŠ Šahy a Alžbeta Balá−
žová u SPU Nitra. Zo
Strednej spojenej školy −
OA Modrý Kameň: David
Kováč, Marko Miháľ, Erik
Janšto, Štefan Povalai, Tomáš
Balga, Klára Krištóková, Lýdia
Pintérová, Beata Lachká, Patrícia
Hudecová, Magdaléna Fridricho−
vá, Peter Kurčík, Maroš Balla, Mo−
nika Budáčová, Martina Pástoro−
vá, Lucia Kokayová, Denis Du−
dáš, Maroš Péter. Zo Strednej
školy na Poľnej V. Krtíš darovali
krv: Maroš Daniel, Tibor György,
Viktor Karaba, Tomáš Králik, Ján
Murín, Jozef Mesiarik. Z Gymná−
zia A.H. Škultétyho, V. Krtíš: Gab−
riel Molnár, Michaela Lukajová,
Lenka Polorecká, Zuzana Kamen−
ská, Marek Matušov, Katarína Ri−
móciová, Lucia Dobošová, Šimon
Žaloudek, Frederika Püšpökyová,
Viktória Matušková, Richard Já−
nossy, Pavel Ondrejkov. Poďako−
vanie patrí aj všetkým ostatným dar−
com krvi.  V zátvorke za menami
darcov je miesto ich bydliska.
Mgr. Zuzana Rábotová (Litava),
Juraj Bende, pán Koloman, Ro−
man Hlivár, Vladimír Fulajtár,
Magdaléna Šalamonová, Miroslav
Svoreň, Milan Bendík, Lucia Lu−
náková, Pavel Janíček, Jozef Me−
sároš, Dušan Oláh, Pavel Vare−
cha, Monika Kelemenová, Maroš
Korbeľ, Jaroslav Chromý, Mária
Kramecová, Renátka Marcineko−
vá, Soňa Bendíková, Ing. Martina
Stredánska, Ing. Roman Mázor
(Veľký Krtíš). Martin Brindza, Ja−
roslav Kladivík, Terézia Jambri−
chová (M.Kameň), Kristína Valen−
tová (Želovce),  Margita Havrilová

(Obeckov), MUDr. Peter Kozár
(D.Plachtince),  Pavel Ondrejkov

(H.Plachtince), Ľudmila He−
gedüšová (Čebovce), Mo−
nika Sliacka (Kosihovce),
Jozef Bugyi (Dolinka),  −
Mgr. Marek Kutár (Veľká

Čalomija), Eva Sebenská
(Nenince), Edita Cibuľová

(Kamenné Kosihy), Jaroslav Ka−
nasz (Čeláre),  Katarína Michno−
vá, Bc. Pavel Snopko, (Malé Stra−
ciny), Ľudovít Tobola, Radko To−
bola (Veľké Zlievce),  Pavlína
Charčenková (Dolná Strehová). 
Tým darcom, ktorí sa nezaevidovali
a prišli k odberu krvi, tiež patrí po−
ďakovanie. Žiaľ, ich mená sme ne−
mohli uverejniť, pretože si nevypísa−
li evidenčnú kartu bezpríspevkových
darcov krvi. Tiež sa vopred ospra−
vedlňujeme za chyby v menách,
pretože niektoré boli skutočne neči−
tateľne  napísané. Opäť vyzývam
dobrovoľných darcov, ktorí si nepre−
vzali plaketu Dr. Jána Jánskeho a
boli ocenení v roku 2010, aby si ju
prišli prevziať na  MS SČK vo Veľ−
kom Krtíši. Ďakujeme. 

JAROSLAVA UBRANKOVIČOVÁ,
predsedníčka Miestneho spolku 

Slovenského Červeného kríža 
vo Veľkom Krtíši

Vydarená Valentínska kvapka krvi  
Miestny spolok Slovenského červeného kríža zorganizoval 24.2.2011 na baníckej sobodárni úspešný od−
ber krvi pod názvom "Valentínska kvapka". Organizátori boli hrdí na svojich bezpríspevkových darcov
krvi, ktorí prišli ku odberu a Valentína oslávili aj takýmto krásnym a šľachetným činom. Všetkým patrí
srdečné poďakovanie za to, že ich krv prispela k záchrane iných ľudí.

V

Por. Ing. Martina Stredánska

Darovať krv prišli aj otec a syn
Ľudovít (vpravo)

a Radko Tobolovci

Študent Spojenej strednej školy
v M.Kameni Denis Dudáš 

bol prvodarcom

Magdaléna Šalamonová bola jed−
nou z darkýň z okresného mesta
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K platinovým darcom krvi patrí
Ing. Ivan Vaňo

O odber sa staral tento tím zostavený z členov MS ČK V.Krtíš 
a pracovníkov prenosnej transfúznej stanice z B.Bystrice


